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GLASILO SZDL OB CINE LJUBLJANA-

OBČINSKA KONFERENCA ZVEZE KOMUNISTOV

Kritična ocena dosedanjega dela 
kažipot za delo v prihodnje

Zveza komunistov je pred novimi nalogami, ki ji jih nalaga nadaljnji
družbeni razvoj

V torek, 27. junija 
1961, ob 16.30 bo 

v sejni dvorani 
ObLO Ljubljana-Ši- 
ška. Celovška 121, 
razširjeni plenum 
Občinskega odbora 
SZDL z naslednjim 
dnevnim redom:

1. Naša komuna 
v novem si
stemu

2. Razno

% Komunisti naše občine so prejšnji mesec v svojih osnovnih orga- 
0 nizacijah kritično pregledali dosedanje delo Zveze komunistov ter 
0 temeljito preštudirali poročilo Občinskega komiteja, kar je prišlo 
0 do izraza tudi v razpravi na občinski konferenci ZKS, ki je bila 
% 30. maja v prostorih Doma Partizana v Zgornji Šiški. Delegati so 
0 sproščeno razpravljali o dosedanjih napakah v delu komunistov, 
0 o težavah, s katerimi se pri tem bore, kot o nalogah, ki čakajo 
# organizacije. V razpravi je sodeloval tudi sekretar Okrajnega ko- 
0 miteja ZKS Franc Popit, ki je ocenil delo konference kot zelo 
0 plodno, prav zaradi odkrite izmenjave mnenj in enotnega hotenja 
0 popraviti dosedanje napake, da bi v prihodnje imeli še večje 
0 uspehe pri svojem delu.

Nov gospodarski sistem, ki ga uva
jamo, ne bo vplival le na večjo pro
duktivnost in hitrejšo krepitev druž
beno materialne osnove, temveč spre
minja tudi sedanje odnose med ljud
mi. Uvajanje ekonomskih enot, po
glabljanje delavskega samoupravlja
nja ter postopno prenašanje samo
upravnih nalog na vse člane delov
nega kolektiva vzbuja v njih mnogo 
večjo zanimanje za dobro gospodar
jenje podjetja, ker bodo poslej sami

materialno prizadeti, če bodo slabo 
gospodarili. To pa pomeni, da bo po
slej treba mnogo bolj razmišljati o 
tem, kako bomo delili dohodek, ko
liko na osebne dohodke in koliko na 
sklade, v kaj in koliko bomo inve
stirali, kolikšna bodo obratna sred
stva, kaj bomo proizvajali oziroma 
prodajali ter še o mnogočem. To pa 
zastavlja delovnim kolektivom mno
ge nove zahtevne naloge.

(Nadaljevanje na 4. strani)

Priprave na jubilejno proslavo

Starega velesejma ni več. Z vhoda v -našo občino- sc je odi vi po 'led na Tir olski park, 
kjer bo osrednja jubilejna proslava na večer pred dnevom vstaje
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Pravimo, da je komunistom 
všeč odkrita beseda, pa čeprav je 
kaj malo laskava in rezka. To je 
prav gotovo res. Z ničemer dru
gim se ne moremo približati do 
potrebne mere resnični podobi 
stvari, drugače ne more priti do 
pravega pomenka in s tem do po
trebnih odločitev in sklepov za 
delo v prihodnje. Zato smo si ob 
pripravah na gbčinsko konferenco 
želeli takšnega sestanka, ki bo 
sprostil misli in razvnel duha za 
odgovorno delo, takšnega pogo
vora, v katerem bomo komunisti 
zaradi nastale nujnosti in potre
be spregovorili o nekaterih sla
bostih, Še bolj pa o družbeni in 
politični dejavnosti, ki postaja te
meljno merilo za vsakogar t> vr
stah Zveze komunistov. Zavzetost, 
s kakršno so se osnovne organiza
cije lotile obravnavanja vpra
šanja, kako v sedanjih pogojih in 
še posebej ob uveljavljanju nove
ga gospodarskega sistema pojmo
vati vodilno vlogo ZK in kako to 
vodilno vlogo zagotoviti v vsej 
naši dejavnosti, je potrdila, da so 
bila takšna pričakovanja docela 
upravičena. Konferenca je v svoji 
oceni izoblikovala naravni zaklju
ček dveletnega dela naše Zveze, 
hkrati je z obilnimi napori osnov
nih organizacij v zadnjih mesecih 
jasno in nedvoumno označila na
daljnjo pot in nove naloge. Novi 
gospodarski sistem, ki sprošča de
lovanje ekonomskih zakonitosti 
in deluje izredno spodbudno na 
naše gospodarstvo in druga pod
ročja, terja še večjo aktivnost za
vestnih sil in nezmanjšano odgo
vornost za socialistično reševanje 
problemov tudi v prihodnje. Tre
nutne težave v našem gospodar
stvu silijo komuniste k prav 
takšni in še večji aktivnosti, ka
kršno označuje že dosedanje delo 
v oblikovanju socialističnih od
nosov v naši družbi in ustvar
janju boljše materialne osnove za 
življenje naših delovnih ljudi.

Delegati na konferenci so go
vorili o nadaljnji čvrstitvi ZK in 
novih nalogah. Dodobra so se za
vedali priznanja in odgovornosti, 
da so prav oni oblikovalci skle
pov in napotil za naslednje de
lovno obdobje. Nič ni postalo 
važnejše od naloge, da ZK pred
vsem usmerja svoje člane v druž
benem in političnem delu Jn jih 
usposablja, da se morejo na raz
noterih področjih samostojno uve
ljaviti.

To je bil dovolj poudarjen in 
jasno izoblikovan akcijski napo
tek komunistom naše občine.

Zato pomeni -naša konferenca 
komunistom v občini veliko in 
koristno spodbudo za bodoče delo.

Uredniški odbor sporoča, da Je 
časopis brezplačen, hkrati pa prepu
šča-krajevnim organizacijam možnost, 
da ga zaračunavajo maksimalno do 
pet dinarjev. Sredstva ostanejo kra
jevnim organizacijam, z delom teh 
sredstev pa lahko nagrajujejo razna- 
šalce časopisa.

Prihodnja številka septembra.
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Letos je v tretje mladinsko gradbišče v Vodicah

OBISK PRI B R I G A D IR JH V VODICAH

GLINAST HRIB
SPREMINJAJO V OPEKO

N
A
Š

Goli hrbti se sklanjajo nad umazano-rjavo gmoto. Dež je na- tth,n|t0rfa2ngaovoriš inrobh,tekmova
Tudi brigada je postala resnična

....................... poslušanju šola mladih upravljavcev. Delo,
Jedavanj, z branjem časopisov in proizvodnja’ zahtevata upravljanje, 
piskom kino predstav, ki jih upri- Brigada ni več »po vojaško orgam- 
Majo 2 lastnim kinoprojektorjem, zjrana delovna enota-, temveč 

- skupnost mladih proizvajalcev, ki
je sprejela določeno delovno ob-feživljajo proste popoldneve in 

Ičere. Dan za dnem. Vse do zad-
lega dne v juniju, ko jih bodo veznost ln je v celoti odgovorna za

mo&l glino. Lopata se težko zajeda v surovino, ki jo bosta pefi 
in stroj spremenila v opeko.

Srečo, Sorče, Miki, Janez, Ciril so naskočili nov vagonček.
Deset minut Hrib je bil manjši za tri četrt kubika. Po industrijskem
ozkem tiru so odpeljali šoferji z »bremzami« v rokah tri četrt ku- j^^ne^se bo preselila na jja„ja Brigadm svet, 

bika gline. Onkraj opekarne so Mojca, Marjan in Janez vozili 
svežo opeko v sušilnice. Opeko iz tiste gline, ki se je po dolgo
trajnem dežju zaman upirala pridnim rokam brigadirjev.

ijanja. Brigadni svet, ki je voljen, 
vodi delo brigade. Uprava brigade

KJE IN KAKO 
bomo gradili garaže

Hiter razmah motorizacije je stanovanjski izgradnji dodal sopot
nika — gradnjo garaž. Povsem razumljiva je želja lastnikov avtomo
bilov, da svojo »veliko investicijo« čuvajo in ji zagotovijo čimdaljšo 
življenjsko dobo. Garaža postaja iz dneva v dan nepogrešljiv del 
»stanovanjskega standarda« naših državljanov.

Zal pa se mi zdi, da pri gradnji garaž ni vedno dovolj načrtnosti 
in skrbi, da bi dragocen zazidalni prostor čim smotrneje izkoristili. 
Ce je divjih gradenj" brez načrtov in potrditev lokacij vse manj, pa se 
včasih ne moremo povsem strinjati z odobrenimi lokacijami, čeprav jih 
določa »zazidalni načrt« za gradnjo garaž.

Zanima me, kako namerava Občinski ljudski odbor zagotoviti večjo 
smotrnost in racionalnost pri gradnji garaž, tako da bo v celoti za
doščeno urbanistično-estetskim zahtevam in željam interesentov.

M. F. Stanovanjska skupnost 
»Zgornja Šiška«

*
Gradnja garaž resnično postaja vse bolj aktualno vprašanje.

Povsem se strinjamo z zgornjo ugotovitvijo, da je potrebno zagotovili 
. ’ smotrnost in racionalno izkoriščanje zazidalnih površin. Svet za 

urbanizem je sprejel naslednje stališče: lokacije za individualne

napisal sem: upravnik brigade, (doslej Štab) z upravnikom (doslej 
£ gre za tiskarskega škrata. Nava- komandantom) vodi v skladu s skle- 
g11 smo na drugačno terminologijo, pi konference In brigadnega sveta 
* komandante, komandirje, dese- vsakdanje življenje v brigadi.
Pe> na čete in desetine. V vodiškl Obisk v Vodicah je prijeten do- 
hgadt so dali slovo temu sposoje- življaj. Srečanje z mladimi ljudmi, 
ihi* lzra7'oslovju- Motili bi se, ki marljivo delajo, se vesele In po- 

Vsak vagonček daje dve Pohiteli so. Za razgovor Okrog poldneva zamre gradbl: h| mislili, da sprememba nazi- vsem samostojno razpolagajo in 
sto opek. Nagrada za delo: ni bilo več časa. Le od časa šče. Življenje se preseli v platnen^ izraža le formalen del brigad- odločajo o številnih drobnih pro- 
44 opek od vsakega vagona, do časa se izmakne šala, pri- vasico, ki so jo postavili na rofSa življenja. Ne. Življenje v bri- blemih, s katerimi se srečuje mlad 

---- ,----- — j-,----- -- . . , j.- bližnjega gozdička. Ob glasbi lai je dobilo novo vsebino. J~’----!Nagrajevanje po delovnem tajena popevka, kratek dia- 
uspehu. Boljši delovni uspe- iog 0 fumu in športu. Kdo bi 
hi, več »brigadne opeke«, s jeial 0b popolnem molku, 
katero bodo razpolagali. pocj glinastim hribom v

Kraj: Vodiška opekarna. Vodicah se kujejo nova pri- 
Fantje in dekleta v glinasti jateijstva. Mnogi med njimi

delovni kolektiv.

steni, ob vagončkih, za sa
mokolnicami: brigadirji prve v roke Enl go za
šišenske mladinske delovne . .

so si na prvi delovni dan pr-

brigade.
»Dež nam nagaja,« pripo

veduje starejši možakar, ki 
je strokovni sodelavec mla
dih opekarjev. »Dež, dež,« skem 
mu pritrdijo fantje in

pustili šolske klopi, drugi so 
bili še včeraj pri stroju v 
tovarni. Danes jih združuje 
glina, pesem na popoldan- 

počitku, kramljanje 
sredi majhne platnene vasice

dekleta, ki so se jim delovni nad gradbiščem, tekma v 
čevlji ugrezali v premočeni namiznem tenisu in šala ob 
glini. »Ob lepem vremenu tabornem ognju, 
bi vagončki kar švigali po Nekateri izmed brigadir- 
ozkem tiru. Peč je odvisna jev SQ že stari znanci Vodic.

Hiša poihribom
Zdi se, kot da je hiSa na cesti, ki nosi številko 27,

še vedno v globoki ilegali. UrA1}*1 s ceste pod rob zelenega 
plašča Šišenskega hriba, da jo f/ najdeš, čuva v sebi neštetoniši - -pogovorov nekdanjih ilegalcev, so se zbirali, snovali in

Upravnik brigade je že vo-od nas. Ce zaostanemo,
^I^speTso se sklonili nad di^ veteran. Tretje poletje 
umazano-rjavo gmoto. Iz to- se ^ vrača pod glinasti hrib. 
varne je nekdo poklical: Novinci se učijo ob izkus- 
♦Fantje, kje je vagonček?* njah starejših »glinarjev*.

ODGOVORI NA VPRAŠANJA VOLIVCEV
• Cesto od glavne ce

ste do Guncclj in naprej 
do Stanežič je treba posi
pati. Predlog volivcev je, 
da se cesta nekoliko raz
širi in popravi, tako da 
se po njej usmeri ves ko
lesarski promet, ker bi se 
s tem razbremenila repu
bliška cesta.

»Kolesarski promet na re
publiški cesti bomo uredili 
z ureditvijo kolesarske steze 
mimo Šentvida do Medvod. 
Steza bo predvidoma ureje
na že letos, saj so načrti pri
pravljeni in sredstva zago
tovljena.«

• Ali bo odpravljen 
velik ovinek na Vodni
kovi cesti pri stiku s So
jerjevo ulico?
»Idejni projekt za uredi

tev je žc pripravljen. Po 
oceni vseh potreb v občini 
pa najbrž v bližnji prihod
nosti ne bo sredstev za re
alizacijo.«

• Volivci se ne stri
njajo z lokacijo »Emba- 
lirke« v Jezerski ulici!
»Lokacija .Embalirke* v 

Jezerski ulici še ni aktualna 
oziroma vprašanje lokacije 
še ni rešeno. Občinski ljud
ski odbor išče skupaj z vod
stvom podjetja najboljšo,

predvsem pa nojcenejšo re- ostalo še okrog 10 milijonov 
šitev. Definitiven predlog bo od teh dveh blokov zbra- 
predmet ponovne razprave, nega komunalnega prispev

ka. V letošnjem letu je dal 
_ „ , . ... .. Občinski ljudski odbor Sta-

. aj je z ure 1 v,'i‘ novanjski skupnosti .šercer- 
cest .n Površin okrog £ milijonov, ki jih mo-
mestnih blokov? Jrn uporabiti samo za urc.
»Nove bloke smo gladili ditev okolice naselij. V na- 

v času, ko investitor še ni slednjih letih bo Občinski 
plačeval komunalnega pri- ljudski odbor s podobnimi 
spevka. Bloki so bili zgra- namenskimi dotacijami sta- 
jeni, nihče pa ni skrbel za novanjski skupnosti pomagal 
ureditev okolice. Devetnajsti reševati to vprašanje. Seve- 
in dvajseti blok, pri katerih da pa izdelanih načrtov za 
je okolica najmanj urejena, ureditev tega naselja,' kate- 
sta plačevala komunalni pri- rih realizacija bi veljala pri
spevek. Od zbranih sredstev bližno 60 milijonov, ne bo 
je bilo porabljenih približno moč uresničiti v tako krat- 
14 milijonov, tako da je kem času.

delali prenekateri člani tedanjef^ KpS, ko so se skrivali pred 
okupatorjevimi zasledovalci. P°]rj.0l!:s Kidrič in Tone Tomšič, 
Edvard Kardelj, Miha Marinko-. Kraigher, Franc Leskošek, 
Aleš Bebler, Boris Ziherl in dft *e. redno sestajali. V tej 
hiši so razpravljali o konkretni za organiziranje par
tizanske vojske ter o pripravah a(:etek splošnega upora slo
venskega naroda. i

22. junij enainštiridesetega s ,a Za vedno zapisan na pro
čelju hiše na Vodnikovi cesti ko se je v njej osnovalo
Glavno poveljstvo slovenskih ^et. Ta dan pred dvaj
setimi leti je bil poln razburljiv g akov. Hitlerjevska Nemčija 
je s svojimi hordami vkorakaj, pJets^o
zatem, ko so člani Centralnega^,3*1 zvedeli za napad na So
vjetsko zvezo, so se zbrali v v,'r ' Kardelj, Tomšič, Marinko, 
Kidrič, Leskošek, Bebler in Kr^A Ootovili so, da so z napa
dom na SZ nastopili pogoji za tl'.no vstajo, ki jo je vodstvo 
KPJ predvidevalo in pripravijo,^.1}.!6 organiziranje oborože
nega upora glavna naloga vsehL31*}^ organizacij. Sprejeli so 
številne sklepe — politične in Vzn - e narave- Najpomemb
nejši je bil sklep, naj se vse 'riSLacije nemudoma lolijo zbi
ranja prostovoljcev za prve pa', ® cele. Na tej seji so usta* 
novili tudi njihovo vojaško voL^ lavno poveljstvo partizan
skih čet«. Izdan je bil poziv na L ? vstajo in izdelan osnutek 
partizanskega zakona ter partizf,odj.seOe' Kmalu za tem je bil 
izdelan tudi vojaški načrt za ‘ lev določenih predelov na 
Gorenjskem. I

Takratno Glavno poveljstipetSest**vljali Franc Leskošek- 
Luka kot komandant, Boris ot Politkomisar (kasneje
ga je zamenjal Miha Marinko),. Ier-Primož kot namestnik 
komandanta, člani štaba pa so^- Žagar, Oskar Kovačič, 
Dušan Podgornik ter Marjan ) ' 'jt<tvno poveljstvo je bilo 
v Ljubljani vse do maja 1942, se Je postopoma preselilo 
na osvobojeno ozemlje.

Po odhodu članov tedanjeiza i'} Glavnega poveljstva 
»boieno azemlie in votem. družino Filipa Bernai

zvezo. Že nekaj ur

sredstvi ne pridobijo lastninske pravice, temveč pravico uporabe, 
vložena sredstva pa predstavljajo najemnino za ustrezno dobo.

Zato Svet za urbanizem ne bo upošteval nobenih prošenj, ki jih 
ne bi predhodno obravnavala stanovanjska skupnost. Občinski ljud
ski odbor je dal izdelati ureditveni načrt z rezerviranimi lokacijami 
za garaže. Nekatere stanovanjske skupnosti se z nekaterimi pred
videnimi lokacijami ne strinjajo. Zato pozivamo svete stanovanjskih' 
skupnosti, da v najkrajšem času zberejo »trenutne« in »perspek
tivne« reflektante za gradnjo garaž, da bi tako po skupni razprav} 
stanovanjskih skupnosti, občinskih organov in projektantov našli 
najustreznejše rešitve.

Enotna

Pionirska štafeta jc na koncu poti. Sc pozdrav podpredsednika Ob LO Franca Pipana

Šišenski pionirji v Križankah

kar se je tu započelo, sporni

osvobojeno ozemlje in potem, k n(^r‘* aruzino Filipa Bernarda, 
kjer so uživali gostoljubje vodystaia 7}oosvobodilne revolucije, 
je hiša na Vodnikovi cesti zOtla . , brez svojih skrivnostnih 
obiskovalcev. Sedaj nas $poTnlfyoJča a?je dogodke tn na vse,

Pionirji šišenskih šol so z več kvalitet
nimi prireditvami proslavili letošnji te
den mladosti. Nedvomno pa je bila osred
nja manifestacija — celovečerna oddaja v 
Križankah pod naslovom »Slovenija v 
borbi«. Na tem večeru se je v tekmo
vanju »spoprijelo« po šest pionirskih ekip 
iz osnovnih šol »Hinka Smrekarja« in 
»Zvonka Runka«. Odgovarjali so na vpra
šanja iz tem o narodnoosvobodilnem boju: 
Šiška v borbi, Pot XIV. divizije, Koroška 
v borbi, Partizanske bolnišnice, Partizan* 
ski tisk v Ljubljani in Zgodovina osvobo
dilnega boja v našem mestu. Komisiji, ki 
so jo sestavljali vidni predstavniki druž
benih organizacij, se je z vsemi temi od- 
govori predstavilo dvanajst pionirskih 
ekip. Nastop v Križankah Je bil le za
ključek intenzivnih priprav na obeh šo
lah.
ključek intenzivnih priprav na

kjer se je z zgodovino narodne

Pionirji iz vseh šol v občini so s pio
nirsko občinsko štafeto še posebej prosla
vili dan mladosti. Iz Vodic je tekla pio
nirska štafeta mimo vseh zgodovinskih 
kfajev in spomenikov do občinskega sre
dišča, kjer so pionirji sporočili svoje po
zdrave, nakar jim Je podpredsednik ObLO 
Franc Pipan čestital k prazniku.

Kulturno dejavnost so šišenski pionirji 
predstavili na prireditvi, ki je bila 27. V, 
v Viteški dvorani v Križankah. Zbrano 
občinstvo Je toplo pozdravilo kulturne na
stope učencev vseh treh šol in glasbene 
šole. Učenci šole »Zvonka Runka« so imeli 
V tem tednu tudi telovadni nastop, na ka
terem so prikazali rezultate telesne vzgoje 
ih športnega življenja v svoji i

odziv
men.

staršev na ta
šoli. Zal je 

nastop zelo

pionirji šole »Hinka Smrekarja« so od- 
ha »Jzlet v neznano«. Po petih smereh 

Ilovo goro, kjer so priredili 
miting.

organizacija
prosvetnih

društev
Tretji junij je bil pomemben 

datum v kulturno-prosvetnem živ
ljenju naše občine. V domu kul- 
turno-prosvetnega društva v Bu
kovici je bil združitveni občni 
zbor kultnrno-prosvetnih društev 
iz obeh dosedanjih občin. Pre
brana poročila so pokazala, do 
je kulturno-prosvetno življenje v 
velikem razmahu. Pri tem mi
slimo na uspehe »Svobod«, kul
turno izobraževalnih sekcij v ne
katerih podjetjih In različnih 
oblik knlturnega dela v naših 
Šolah. Novoizvoljeni Svet Svobod 
In prosvetnih društev bo dolžan 
skrbeti za večje sodelovanje in 
večjo pomoč tem najrazličnejšim 
enotam kulturno-prosvetnega dela.

Udeleženci zbora so v ob
širni In živahni razpravi, ki J« 
obravnavala finančne probleme, 
pomanjkanje primernih prosto
rov in strokovnih kadrov, pred
vsem poudarjali, dn se moramo 
v kultnrno-prosvetnem delu vse 
bolj posluževati sodobnih rekvi
zitov. Prosvetna dejavnost mora 
dohiteti splošno kulturno raven 
naših ljudi, ki je v novih druž
benih pogojih vse višja.

Združitveni občni zbor je po 
zelo živahni razpravi izvolil 27- 
Članski plenum. Okrajni svet Svo
bod je po končanem zboru v 
klub»£fih prostorih Doma v Bu
kovici pripravil dva Izobraže
valna večera — glasben] in likov« 
ni večer.



4 OBČINSKI RAZGLEDI

BORIMO SE 
PROTI DVOLIČNOSTI

(Nadaljevanje s 1. strani)
Prav v reševanju teh na

log pa je torišče dela komu
nistov. Seveda bodo svojo 
nalogo uspešno izpolnili le, 
če bo njim samim razum
ljivo sedanje dogajanje, če 
bodo razumeli smisel novih 
gospodarskih ukrepov in če 
bodo le-te znali tudi tolma
čiti ter vedno poiskati pravo 
pot za rešitev porajajočih se 
problemov.

Se vedno srečujemo člane 
Zveze, ki so komunisti le 
v podjetju, na cesti ali do
ma pa se boje celo povedati, 
da so komunisti, kaj šele, 
da bi zagovarajali stališča 
Zveze. Te ljudi, čeprav so 
morebiti v podjetju dobri 
delavci, kaj malo brigajo 
Cilji in stremljenja Zveze, 
bodisi da menijo, da kakrš
nokoli politično udejstvova
nje ni njihova stvar ali pa 
se nočejo ukvarjati s poli
tičnim in družbenim delom 
zato, ker venomer iščejo le 
svoje osebne koristi — nam
reč na vsako stvar gledajo 
skozi prizmo večjega ali 
manjšega zaslužka.

pa le vedno ostanejo aktivni druž
beni politični delavci. Bito bi na
pak, če bi jim tedaj očitali, da so 
se gkomcrcinlizirall. Včasih se iz- 
guhljanto tudi ob drobnih stvareh, 
ko razpravljamo o tem ali onciu 
članu, ocenjujemo ga skoz poveče
valno lečo ter štejemo, kolikokrat 
je bil na sestanku, oziroma ali je 
redno plačeval Članarino ali nc, 
ne vidimo pa, kako se ta član 
udejstvuje kot komunist. Na drugi 
strani čestokrat prezremo, da ima
mo mnogo tovarifiev, ki menijo, 
da so z udeležbo na sestanku že 
opravili svoje partijsko delo. Prav 
bi bilo, da bi takšne člane in tudi 
tiste, ki vidijo pred seboj le lastno 
koristi, nočejo pa nič slišati o 
družbeno političnem delu, vprašali, 
kaj menijo o svojem članstvu v 
organizaciji. Prav gotovo organi
zacija ne potrebuje ljudi, ki se 
niso pripravljeni boriti za cilje 
Zveze.

Čestokrat se v osnovnih 
organizacijah sprašujemo, 
kako in kaj delati, kakšna 
je sedaj vloga komunistov 
v družbenem procesu? Taka 
vprašanja nastajajo zato, 
ker smo še vedno navajeni 
delati po starem, namreč, da 
v svojih rokah zadržujemo 
vse važnejše družbene polo
žaje ter želimo tako odločati 
o vseh stvareh. Seveda tako 
ne gre več. Z razširjanjem 
in poglabljanjem delavskega 
in družbenega samouprav
ljanja v gospodarskih orga
nizacijah in komunali sc 
vedno bolj širi krog držav

ljanov, ki na svoja ramena 
prevzemajo odgovorne samo
upravne, družbeno politične 
naloge. Imamo delavske sve
te, sindikalne organizacije. 
Socialistično zvezo, ki prav 
tako razpiavljajo in rešu
jejo družbeno gospodarsko 
problematiko razvijajočega 
se procesa. Vloga Zveze ko
munistov v tem procesu jo 
torej v tem, da zagotavlja 
svoj vpliv v vseh teh orga
nih, da prek njih izvaja pro
gram Zveze ter uresničuje 
njene cilje. Odgovornost za 
družbeni razvoj torej še 
vedno sloni na Zvezi komu
nistov in na njenih članih.

Dijaška skupnost v Šentvidu

Šola samoupravljanja
Samoupravljanje — pred nekaj leti še nejasen 

pojem za gimnazijskega dijaka, danes govori o njem 
vsa mladina naše gimnazije. Največkrat pomislimo 
ob tej besedi le na tovarne, podjetja in ustanove, 

“X ic' A:„rpu^ skoraj nihče pa si prav ne predstavlja samouprave
jo prizadevnostjo ali s liono- y me4 mladino.

Razumljivo jc, da organizacija

z večjo prizadevnostjo 
rnrnim delom več zaslužiti, pri leni

V nedeljo dopoldne se je vzlic slabemu vremenu zbralo v 
Podutiku mnogo ljudi, predvsem mladine, k odkritju spo
menika mlademu kurirčku Milanu Mravljetu, ki simbolizira konferencah, kjer se lahko 
udeležbo ljubljanske mladine s narodnoosvobodilni borbi prepričajo, kako skrbno ten-

Pred tremi leti smo na naši 
gimnaziji zapisali prvo stran 
zgodovine o dijaški samo
upravi. Od tistega dne so mi
nula 3 šolska leta. Kaj lahko 
povemo o treh letih življenja 
te mlade inštitucije? Marsi
kaj. Na vsakem koraku, na 
hodnikih in v razredih, med 
poukom in med odmori, v 
vsakdanjih pogovorih in na 
konferencah srečujemo bese
do: dijaška skupnost.

Dijaška skupnost hoče 
vzgajati odgovornost učencev 
za njihovo delo, utrjevati so
delovanje med dijaki in pro
fesorji in pripravljati mlade 
ljudi na vseh področjih druž- 

- benega življenja, Mptili bi 
se, če bi poskušali označiti 
dijaško skupnost kot nekakš
no opozicijo profesorskemu 
zboru ih šolskemu odboru, 
Prav ' nasprotno! Skupnost 
naj bo močan steber, na ka
terega se profesorski zbor in 
šolski odbor opirata pri svoe 
jem delu.

Bogat je register aktiv
nosti dijakov v okviru skup
nosti. Poglejmo Siamo neka
tere izmed njih. Sodelujemo 
pri javnem Ocenjevanju, ki 
je vse prej kot »prosjačenje* 
Za ocene. Izostanke dijakov 
opravičuje štiričlanska komi
sija. Včasih poskušajo dijaki 
prevariti profesorja, teže je 
prevarlti svoje sošolce. Pred
stavniki razrednih skupnosti 
sodelujejo ‘ ha redovalnih 

Mk ' lahko

tajo ne samo znanje, temveč 
tudi delo vsakega posamez
nega dijaka. S svojimi pri
pombami pa pomagamo obli
kovati objektivnejšo podobo 
naših sošolcev in sošolk. Pro
fesorji nam pripovedujejo, 
da je ob sodelovanju z dija
ki laže ocenjevati in je laže 
biti pravičen.

Dijaška skupnost je hkrati 
organizator pomoči slabšim 
dijakom. Se in še bi lahko 
naštevala primere, kjer smo 
dijaki, organizirani v dijaški 
skupnosti, pomagali šolske
mu vodstvu pri delu z nami. 
Trije predstavniki šolske 
skupnosti sodelujejo v šol
skem odboru, kjer polno
pravno razpravljajo in' po
sredujejo želje In predloge 
dijakov ljudem, ki bede nad 
življenjem na naši šoli.

POPRAVEK

V prejšnji številki smo v 
vesti »Partizanski dom na 
Rašici« pomotoma izpustili, 
da sodelujejo pri ureditvi te
ga doma poleg naštetih ob
čin tudi 'občini Ljubljana- 
Center ter Domžal^.

»Občinski razgledi« — gla
sila Občinskega odbora 
SŽDL l.Jubljana-SiSka, Iz
haja enkrat mesčino, fazen 
v juliju In avgustu. UreJA 
uredniški odbor: Jože Curk, 
Savo Jakulin, bruno haglcr, 
Franjo Pipan, Jože Nedog, 
Dušan r Zgonc, Mirko Dam
jan, Ivan Bregant, Mar-
gn Ra niz e in Igor (Jnulen. 
Slavni In odgovorni ured

niki Mirko Damjan

V

olv-Razgovor 
o aktualni

tenu m

Zadnji 
ukrepi in 
proračun

Zvezna ljudska skupšči
na je na svojem nedavnem 
zasedanju sprejela vrsto 
ukrepov, s katerimi naj bi 
odpravili nekatera neso
razmerja in slabosti, ki so 
spremljale naše gospodar
sko življenje v zadnjem 
obdobju. Nekateri izmed 
sprejetih predpisov bodo 
vplivali tudi na potrošnjo 
sredstev, ki sc stekajo v 
občinski proračun in druž
beni investicijski sklad. 
Zato smo zaprosili predsed
nika Občinskega ljudskega 
odbora Jaaeza Nedoga, da 
nam pove, kako bodo po 
prvih ocenah »restrikcijski 
ukrepi«, vplivali na reali
zacijo letošnjega družbe
nega plana in proračuna.

»Desetproccntna bloka- 
cija proračunskih dohod
kov predstavlja v naši ob- * 
čini 59 milijonov dinarjev. 
Pri tem mislim na sredstva ; 
proračuna in sredstva ne- ^ 
gospodarskih skladov. Ko- i 
likor do konca leta nc bi 
presegli planiranih prora
čunskih dohodkov, bo ne
dvomno treba zmanjšati 
nekatere proračunske iz
datke.

V občinskem ljudskem 
odboru smo že razpravljali 
o morebitnem zmanjšanju 
nekaterih postavk. Zmanj
šanja bi šla predvsem na 1 
račun izdatkov državne i 
uprave, delne omejitve ne- [ 
katerih proračunskih inve- l 
sticij in, zman jšanja sub
vencij različnim organiza
cijam.

Zadnji ukrepi bodo hkra- { 
ti vplivali na višino in struk- , 
turo potrošnje družbenega j 
investicijskega sklada. Pri 1 
predvideni realizaciji sred- | 
štev družbenega investicij
skega sklada bi se sredstva ! 
za investicije v osnovna j 
sredstvu zmanjšala zn pri* j 
bližuo 20 milijonov, med- , 
tem ko bi bila s poveča- ; 
njem obveznega odstotka , 
(od 25°/o na 35°/o) na raz- . 
polago večja sredstva za | 
odstranjevanje težav z 
obratnimi sredstvi, hkrati 
pa bo nedvomno potrebno ' 
korigirati kredite za inve* 1 
sticijc. Po dosedanjih raz- i 
govorili je jasno stališče, ! 
da nc smemo prizadeti in- j 
vesliranja v obrt in trgo- t 
vino, kjer zaključujemo v ! 
prejšnjih leiih začeta dela.

Povsem odveč so skrbi 
in skeptične pripombe, da ; 
bodo z uveljavljanjem zad- , 
njih ukrepov prizadeti šol
stvo, zdravstvo, sociala® 
službe. Vse te službe imaj® 
zagotovljena v proračun« 
predvidena sredstva.«


